
PROTOKÓŁ NR VII/18 

z zebrania z mieszkańcami Sołectwa Chrośna 

23 kwietnia 2018 r. 

 

S. Olejniczak – Przewodnicząca Soł. Chrośna – powitała władze miasta oraz zebranych 

mieszkańców.  

W I terminie zebrania kworum brak, kolejne zaplanowano na godz. 17.15. 

W II terminie zebrania – uczestniczy 22 mieszkańców 

Lista obecności stanowi zał. nr 1 

Ogłoszenie o zebraniu stanowi zał. nr 2 

W zebraniu uczestniczyli: 

1. Teresa Substyk – Burmistrz MiG 

2. Barbara Białkowska – Z-ca Burmistrza MiG 

3. Cezary Ball – Dyrektor WUM 

4. Elżbieta Wysocka – Radna Powiatu Bydgoskiego 

5. Dariusz Chojnacki – Radny RM 

6. Podinspektor P. Krasicki – p.o. Komendanta Komisariatu Policji  

7. Paweł Grzegorzewski – dzielnicowy Komisariatu Policji  

8. S. Wrycza – Prezes ZGK Sp. z o.o 

 

S. Olejniczak – Przewodnicząca Rady Sołeckiej – przedstawiła porządek zebrania. Czy są 

uwagi ? 

 

M. Łukaszewski - Sołtys Soł. – zaproponował, aby zmienić kolejność pkt 3 i 4 porządku.  

 

S. Olejniczak – Przewodnicząca Rady Sołeckiej – Kto z mieszkańców jest za 

pozostawieniem porządku obrad w niezmienionej formie ? 

11 głosów – za 

4 głowy – przeciw, przy 

4 głosach – wstrzymujących się. 

Porządek obrad pozostał nie zmieniony.  



S. Olejniczak - przedstawiła  sprawozdanie z działalności rady sołeckiej za 2017 rok. 

 

Budżet i inwestycje planowane w 2018 roku: 

T. Substyk – Burmistrz MiG – dochody Gminy wynoszą ponad 92 mln zł, natomiast 

wydatki w 2018 r. zaplanowano w wysokości 87 mln zł.  

Przedstawiła informację na temat planowanych inwestycji w 2018 roku: 

- przedstawiła zebranym plan zagospodarowania przestrzennego dla terenów koło świetlicy. 

Plan jest obecnie w uzgodnieniu i zostanie wyłożony do publicznej wiadomości. Będzie 

można wnosić do niego uwagi. Na 08/09. 2018 r. planujemy poddać uchwałę w sprawie 

przyjęcia planu pod obrady sesji Rady Miejskiej. Jeśli plan zostanie przez Radę Miejską 

zatwierdzony wówczas będzie można przystąpić do opracowania koncepcji 

zagospodarowania tego terenu. Przewidujemy m.in. budowę placu zabaw, boiska do gry w 

piłkę, wydzielenie terenów pod zabudowę jednorodzinną z wydzieleniem działek 

rezydencjalnych.  

- budowa parkingu przy ul. Garbary (odwodnienie terenu, budowa oświetlenia, zjazdu oraz  

budowa ogrodzenia od strony północnej). Termin zakończenia budowy do 30.04.2018 r.  

- budowa dróg na Osiedlu Leśnym (opracowanie rozwiązania projektowego budowy sieci 

kanalizacji deszczowej dla odprowadzenia wód opadowych z Osiedla Leśnego), przebudowa 

ul. Kościelnej. 

- budowa nawierzchni ul. Ogrodowej, w tym też budowa sieci wodociągowej, budowa 

kanalizacji deszczowej oraz przepompowni ścieków deszczowych, 

- budowa ścieżki rowerowej z Otorowa do Solca Kujawskiego, wzdłuż drogi wojewódzkiej nr 

349 i dróg gminnych (ul. P. Skargi, ul. Długa) na odcinku o dł. 3,20 km.   

- uruchomienie przeprawy promowej przez Wisłę na wysokości Solca Kujawskiego i 

Czarnowa wraz z przebudową dróg – w drodze przetargu nieograniczonego, ogłoszonego 

przez Zarząd Dróg Wojewódzkich w Bydgoszczy, została złożona jedna oferta na 

zaprojektowanie, wybudowanie, dostawę i rozruch eksploatacyjny wraz z wyposażeniem 

ruchomym promu pasażersko – samochodowego. Oferta została złożona  brutto. W związku z 

tym, że kwota przewyższa wartość zaplanowaną w budżecie, na posiedzeniu sejmiku 

województwa kuj. – pom. w dniu 23 kwietnia br. została podjęta decyzja o zwiększeniu 

kwoty zaplanowanej w budżecie województwa na przedmiotowe zadanie.   



- przebudowa i termomodernizacja budynku przy ul. 23 Stycznia 13 na potrzeby szkoły 

muzycznej, 

- przebudowa i termomodernizacja budynku przy ul. Tadeusza Kościuszki 12 na żłobek i 

przedszkole, 

- wymiana stolarki okiennej budynku A UMiG, 

B. Białkowska – Z-ca Burmistrza MiG – poinformowała, że Gmina Solec Kujawski 

wystąpiła w lutym 2018 r. do Ministra Sportu i Turystyki o dofinansowanie utworzenia trzech 

Otwartych Stref Aktywności (OSA) tj. przy ul. Ugory, przy świetlicy wiejskiej „Jagódka” 

oraz przy Ośrodku Sportu i Rekreacji. Całkowita wartość projektu: 288 tys. zł, a 

wnioskowane dofinansowanie to 125 tys. zł. Szczegółowe informacje wraz z mapami 

poglądowymi opublikowane zostały na soleckiej stronie internetowej.  

W ramach rewitalizacji planujemy zagospodarować teren przy Skwerze dr Jordana. Realizacja 

przebiegać będzie w III etapach. W I etapie powstanie plac zabaw przystosowany dla dzieci 

niepełnosprawnych, w II etapie – zagospodarowanie zieleni wraz z powstaniem ścieżki 

edukacyjnej, III etap obejmować będzie budowę fontanny.  

 

Ponadto poinformowała, że Rada Miejska przyjęła uchwałę w sprawie określenia zasad 

udzielania dotacji celowej na finansowanie ograniczenia niskiej emisji poprzez wymianę 

źródeł ciepła zasilanych paliwami stałymi w budynkach i lokalach mieszkalnych na terenie 

Miasta i Gminy Solec Kujawski. Dotacja z budżetu gminy będzie udzielana w ramach 

Programu Priorytetowego EKOpiec 2018 ogłoszonego przez Wojewódzki Fundusz Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu. Dotacja udzielana jest w wysokości 4.000 zł., w 

tym z budżetu Miasta i Gminy Solec Kujawski - 2.000 zł, ze środków Wojewódzkiego 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu (WFOŚiGW) - 2.000 zł.  

Jednym z warunków udzielenia dotacji będzie trwała likwidacja obecnego źródła ciepła na 

paliwo stałe. W przypadku złożenia przez mieszkańców większej niż 15 liczby wniosków 

odbędzie się losowanie publiczne wniosków. Informacja o terminie naboru wniosków oraz 

powołania komisji do ich weryfikacji zostanie podana po uprawomocnieniu się uchwały Rady 

Miejskiej czyli 14 dni po ukazaniu się jej w Dzienniku Urzędowym Województwa Kujawsko 

– Pomorskiego tj. 12 kwietnia br. Wnioski są do pobrania w Wydziale Utrzymania Miasta ul. 

Toruńska 8 oraz na soleckiej stronie internetowej www.soleckujawski.pl. Będzie można je 

składać od 20 kwietnia br. do 30 kwietnia br.  



Dyrektor dodał, ze kosztem kwalifikowanym jest udokumentowany koszt zakupu, montażu i 

uruchomienia źródła ciepła, poniesiony przez Wnioskodawcę nie wcześniej niż od dnia  

1 stycznia 2018 r. 

Do 15.10.2018 r. musi zostać zakończona cała procedura związana z wymianą i 

dofinansowaniem wymiany pieców.  

 

B. Białkowska - w związku z uwagami Urzędu Marszałkowskiego do Gminnego Programu 

Rewitalizacji MiG Solec Kujawski na lata 2016 – 2023 ponownie należy przeprowadzić 

procedurę związaną z konsultacjami społecznymi oraz opiniowaniem przez instytucje 

wyznaczone w ustawie o rewitalizacji. Konsultacje potrwają do 19 kwietnia br. Zmiany w 

GPR są niewielkie i dotyczą przede wszystkim projektów „miękkich” i ich zintegrowania z 

infrastrukturalnymi.   

Ponadto poinformowała że drodze ogłoszonego przez Burmistrza konkursu, został wybrany 

plakat z okazji stulecia odzyskania przez Polskę niepodległości „Wolna Polska”. Spośród prac 

laureatów wybrano tę, która będzie stanowić logo soleckich obchodów 100-lecia 

niepodległości, używane od 3 maja do 31 grudnia br. Jest to plakat Olimpii Kasperskiej. 

Nagrodę dla autora plakatu wybranego na logo jubileuszu ufundował europoseł Janusz 

Zemke. Zwróciła się z prośbą do stowarzyszeń, jednostek organizacyjnych itp., aby używali 

logo przy okazji organizowania równego rodzaju imprez, uroczystości związanych z 

obchodami stulecia odzyskania przez Polskę niepodległości. 

E. Wysocka – poinformowała, że od dłuższego już czasu  jako Radna Powiatu Bydgoskiego 

monituje sprawę dot. malowania pasów drodze powiatowej z Chrośny do Solca. Starosta 

zapewnił, że jak tylko będzie sprzyjająca pogoda to zostaną pomalowane. 

Mieszkańcy zgłosili wnioski dot. m.in.: 

- wyczyszczenia rowów melioracyjnych (są zamulone, zarośnięte), 

T. Substyk – odpowiedziała, że dobrze by było, żeby  Sołtys wskazał miejsca do wykonania, 

które zostaną przekazane Prezesowi Gminnej Spółki Wodnej.  

- konieczności udrożnienia głównego rowu melioracyjnego (kanału chrośniańskiego), który 

jest zamulany i zarośnięty a także zapychany przez drzewa i krzewy, które podcinane są przez 

bobry, 



B. Białkowska – na zebraniu z mieszkańcami powinni być zaproszeni przedstawiciele 

Gminnej Spółki Wodnej, aby mogli osobiści ustosunkować się do zgłaszanych wniosków w 

tej sprawie oraz przedstawiliby harmonogram prac związanych z oczyszczaniem rowów na 

terenie Gminy.   

- wielkości działek rezydencjalnych, 

T. Substyk – odpowiedziała, że działki rezydencjalne będą miały ok. 1000 m
2
, ponadto 

planowane jest wykonanie przepustu przez rów oraz zawrotka na końcu drogi.  

- konieczności postawienia wiaty  przy świetlicy, 

T. Substyk – odpowiedziała, że wiata może  powstać po opracowaniu koncepcji dla terenu 

wokół świetlicy.  

 

- ujęcia w planie zagospodarowania przestrzennego działek o charakterze rolnym, a nie tylko 

pod zabudowę jednorodzinną, 

 

T. Substyk – plan zagospodarowania przestrzennego dla tego terenu zostanie wyłożony do 

publicznej wiadomości i będzie można wnosić do niego swoje uwagi i sugestie.  

 

- wybudowania w pobliżu świetlicy boiska typu „Orlik”,  

B. Białkowska – w planach dot. koncepcji zagospodarowania terenu przy świetlicy ujęto 

boisko do gry w piłkę. Nie ma obecnie środków finansowych na budowę boisk typu „Orlik”. 

Na boiskach „Orlik” zatrudniani są animatorzy. 

 

- utwardzenia dróg gruntowych nową metodą, która przedstawiana była na poprzednim 

zebraniu tj. metodą nakładania (wciskania) plastikowych kratek. Czy Gmina robiła już 

rozeznanie w tym temacie ?       

 

T. Substyk – odpowiedziała, że o metodzie tej mówił na zebraniu Radny Mateusz 

Czyżewski, gdzie jedna z firm testuje jej zastosowanie. Jedna z firm soleckich, która 

wykonuje te kratki chce przekazać je Gminie na wyłożenie ok. 40 m drogi, w celu 

przetestowania. Kolejną sprawą jest otrzymanie pozwolenia na użytkowanie tak utwardzonej 

drogi ze Starostwa Powiatowego.  

 



- poprawienia drogi gruntowej, która została wyrównana przez Gminę mieszanką gruzu, i 

śmieci przy jednej z  posesji. Droga została utwardzona, ale materiał, którym go wysypano 

niszczy opony aut, ponadto samochody często zakopują się na tej drodze, 

 

C.Ball – sprawdzimy i zwrócimy uwagę firmie wykonującej równanie i naprawę dróg 

gruntowych  

 

- sposobu w jaki współwłaściciel drogi może uzyskać dane osobowe na temat innych 

współwłaścicieli drogi ? 

 

B. Białkowska – odpowiedziała, że dane osobowe współwłaścicieli widnieją w księdze 

wieczystej. Można też złożyć wniosek do Gminy o udostępnienie informacji z rejestru 

mieszkańców, ale trzeba wykazać interes prawny.  

 

- postępów w sprawie związanej z budową drogi S10, 

T. Substyk – odpowiedziała, że opracowywana jest decyzja środowiskowa dla tej inwestycji 

przez GDDKiA. Gmina wystosowała pismo do posła Parlamentu Europejskiego Pana Janusza 

Zemke oraz do Pana Kosmy Złotowskiego w związku z nieujęciem przez polski rząd do 

realizacji oraz braku zabezpieczenia finansowego na budowę drogi ekspresowej S10 w 

rządowym „Programie Budowy Dróg Krajowych na lata 2014 – 2023 (z perspektywą do roku 

2025). Odcinek drogi ekspresowej S 10 na trasie Toruń – Bydgoszcz znajduje się na 126 

pozycji, w związku z powyższym Gmina sformułowała pismo do Komisji Europejskiej  

o podjęcie stosownych działań w ramach dostępnych środków w celu zapewnienia stosownej 

rangi drogi ekspresowej S10 w dokumentach strategicznych na poziomie krajowym oraz Unii 

Europejskiej, w których zostanie określony okres realizacji oraz źródła finansowania, jakże 

ważnej dla rozwoju naszego województwa inwestycji drogowej”.  

 

- możliwości wypożyczenia od Urzędu sprzętu do utwardzania drogi gruntowej, 

T. Substyk – odpowiedziała, że maszyny należą do prywatnej firmy. W tej sprawie należy 

zgłosić się np. do Pana M. Szczepańskiego.  

 

- problemów z zarejestrowaniem się do lekarza w firmie Solmed sp.  z o.o. oraz braku nocnej 

opieki medycznej, 

T. Substyk – niebawem zostaną zmienione zasady funkcjonowania Przychodni SOLMED, 



zostanie też powołana nowa rada nadzorcza spółki oraz osoba, która będzie zarządzać spółką. 

Chcemy też, aby jeden z lekarzy był do dyspozycji np. w celu umawiania wizyt domowych. 

 

E. Wysocka – zasugerowała, że istnieje możliwość elektronicznej rejestracji do lekarza.    

B. Białkowska – odpowiedziała, że co do nocnej opieki medycznej to niema zgody Prezesa 

NFZ. Mieszkańcy Solca muszą korzystać z nocnej i świątecznej opieki w Bydgoszczy.  

 

- konieczności wprowadzenia dodatkowego kursu autobusu w okresie wakacyjnym,  

B. Białkowska – odpowiedziała, że były podejmowane próby rozszerzenia kursu, jednak z 

uwagi, że mało osób korzystało przewoźnicy zrezygnowali.  

Na czerwiec br. planujemy kolejne spotkanie z przewoźnikami, na które chcemy też zaprosić 

sołtysów sołectw i przewodniczących osiedli i ponowić rozmowy na ten temat.  

 

- możliwości korzystania przez pieszych ze ścieżki rowerowej, 

B. Białkowska – odpowiedziała, że zgodnie z przepisami ruchu drogowego piesi mogą 

korzystać ze ścieżki rowerowej jeśli w pobliżu nie ma chodnika.   

 

- konieczności okazywania dowodu osobistego lub oświadczenia przy odbiorze recept lub 

wyników badań z rejestracji w Przychodni SOLMED. 

T. Substyk – odpowiedziała, że zgodnie z przepisami o ochronie danych osobowych osoby 

odbierające nieswoje recepty lub wyniki badań muszą przedstawić w rejestracji oświadczenie 

pacjenta, że ktoś inny może odebrać za nie receptę oraz okazać swój dowód osobisty.  

Dodała, że w „Soleckich Wiadomościach z Ratusza” udostępnimy informacje o nowych 

zasadach jakie zostaną wprowadzone w Przychodni SOLMED.   

 

Zebranie zakończono o godz. 18.45. 

 

                                                     Przewodnicząca Rady Soł. Sołectwa Chrośna 

                                                            Sylwia Olejniczak  

Protokołowała:  

Katarzyna Ciudzińska 

 


